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8.–27. 10. PŘEDSEZÓNNÍ SLEVY NA VŠE

Svátek slaví: Bohumil
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Veverské Knínice 2
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Rovněž provádíme klasické metody podřezání zdiva (cihelného, kamenného, aj.) metodou řetězové pily a diamantového
lana a injektáže zdiva chemickou clonou.

Mucha. Suvenýr na celý život
Tatérka Kateřina Kuncová na výstavě Alfons Mucha: Dva světy vytvořila
na ruce modelky ornament na muchovské motivy. Pořadatelé akce
chtěli propojit dva umělecké světy a bourat zaběhnuté představy o tom,
co je a není tetování a kdo ho nosí. Více čtěte na straně 7. MAFRA

Nový vodní
svět může
vzniknout
do tří let
Plán. Plavecký bazén, venkovní termální bazény,
wellness a parkovací dům mají vyrůst na východě
města. Čtvrt miliardy. Vodní svět může stát až
250 milionů.Město. Dá investorovi jednorázovou
podporu, nebo bude ročně dotovat provoz STRANA 12
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Složení pětapadesátičlenné-
ho brněnského zastupitel-
stva budou voliči v pátek
a v sobotu vybírat z 22 kandi-
dátních listin. Lídry vybra-
ných kandidátek jsme požá-
dali o vyplnění krátkého do-
tazníku.

1. otázka: Zrušit, upravit,
nebo zachovat systém
rezidentního parkování?

2. otázka: Který z těchto
projektů je pro Brno v ná-
sledujících čtyřech letech
nejzásadnější? Výstavba
nového vlakového nádra-
ží, stavbamultifunkční aré-
ny pro utkání Komety
Brno, výstavba Janáčkova
kulturního centra, nebo
jiný projekt?

3. otázka: V které z těchto
oblastí má Brno v součas-
né chvíli největší rezervy
a jak je řešit? Doprava,
bydlení, zdravotnictví,
školství, nebo jiná oblast?

4. otázka: Kdybyste dosta-
li k dispozici 100 milionů
korun, s kterými můžete
naložit libovolně ve pro-
spěch města Brna, na co
byste je použili?

Jasna Flamiková
(Strana zelených)
1) ZACHOVAT – Zaváděný

systém je moderní, ekologic-
ký a svobodný. Rezidenti mís-
to zbytečného kroužení ko-
lem bydliště rychleji nalez-
nou parkovací místo, což
zlepší čistotu ovzduší. Každá
městská část má svobodu
v tom, zda, na kterých ulicích

a v jaký čas rezidentní parko-
vání zavede.
2) OCHLAZOVÁNÍ MĚSTA

– Dle vědeckých studií je nej-
větší hrozbou přehřívání
města. To má vliv na nás
všechny, narůstá úmrtnost
i ekonomické ztráty. Prosadí-
me ambiciózní plán na ochla-
zování města: výsadbu zele-
ně, dotace do zelených
střech i využívání dešťové
vody na ochlazování města.

3) DOPRAVA – Prioritou je
budování záchytných parko-
višť a regulace parkování
v centruměsta ve prospěch re-
zidentů. Podporujeme dostav-
bu velkého městského okru-
hu. Významně víc je třeba in-
vestovat do bezpečnosti cyk-
listů a pěších. Chceme rych-
lou a levnouMHD, a tak prosa-
zujeme tramvajový diametr.

4) Polovinu do záchytných
parkovišť pro snížení zátěže
města automobily a ke zvýše-
ní čistoty ovzduší. Druhá po-
lovina by putovala na financo-
vání opatření na ochlazování

města. Tuto částku potřebuje-
me věnovat každoročně, aby-
chom současný trend přehří-
vání města zvrátili.

Vlastimil Válek (TOP 09)

1) UPRAVIT – Systém rezi-
dentního parkování nebyl
spuštěn v dopracované podo-
bě, až se skoro zdá, že nebyl
řádně promyšlený. TOP 09 jej
chce upravit minimálně
s ohledemna to, aby větší slo-
vo patřilo jednotlivým měst-
ským částem, protože každá
má svá specifika.
2) VELKÝ MĚSTSKÝ OKRUH

– Dořešení výstavby velkého
městského okruhu je zcela zá-
sadní. Uleví centru města od
tranzitní dopravy a tím pá-
dem i Brňanům od hluku
a zplodin. Nové nádraží je
také priorita, ale vše již bylo
schváleno a jeho výstavba po-
trvá desetiletí. Během čtyř let
lze dokončit z výše uvede-
ných pouze Janáčkovo kultur-
ní centrum.
3) DOPRAVA – Doprava

komplikuje život Brňanů
dnes a denně – Brno je špatně

průjezdné autem, MHD i na
kole. TOP 09 se zasadí o pro-
myšlenou koordinaci doprav-
ních staveb a uzavírek, do-
hlédne na to, aby cyklostezky
ve městě na sebe navazovaly
a aby jízda MHD byla kom-
fortnější.
4) TOP 09 má připravených

několik projektů, které po-
mohou k tomu, že Brno bude
mít nejlepší základní školy
v republice. Chceme napří-
klad, aby každá ZŠmělamini-
málně jednoho rodilého
mluvčího pro výuku jazyka,
aby každé dítě mělo na výběr
dietní jídlo a aby vzniklo ro-
dinné centrum pro pomoc
v tíživých situacích.

Tomáš Koláčný (Piráti)

1) UPRAVIT – Odmítáme
květinový model, který dělá
z Brňáků návštěvníky ve
vlastnímměstě, jelikož umož-
ňuje rezidentům parkovat
jen v oblasti 1,5 km kolem
bydliště. Navrhujeme zavést
jen dvě oblasti regulace – na
centrum a zbytek města, aby

byla vnitroměstská mobilita
zachována.
2) VÝSTAVBA JANÁČKOVA

KULTURNÍHO CENTRA – Nej-
důležitějším projektem je
bezpochyby nové nádraží, je-
hož stavba ale v nejbližších le-
tech určitě nezačne, a jelikož
město není investor, může ji
jen málo ovlivnit. Projekt Ja-
náčkova kulturního centra je
ve velmi pokročilé fázi
a může být v příštích letech
kompletně dokončen.
3) DOPRAVA – Brno je do-

pravně přetížené, cožmá vliv
na kvalitu života všech obča-
nů, i neřidičů. Ulevíme Koliš-
ti výstavbou spojky mezi Cej-
lem a Zvonařkou, rozjedeme
výstavbu odstavných parko-
višť P+R, začneme koordino-
vat uzavírky s ohledem na do-
pad do plynulosti dopravy.

4) Zajistili bychom instala-
ci klimatizačních jednotek
do vozů dopravního podniku
a vybudovali nová lůžka v do-
movech pro seniory.

Ivan Fencl (SPD)
1) ZRUŠIT – V této podobě

zrušit. Sdílení parkovacích
míst musí probíhat dynamic-
ky pomocí existujících tech-
nologií, například smartpho-
nů. Takto funguje systém
Smart Cities v jiných zahra-
ničních městech.

2) VÝSTAVBA VLAKOVÉHO
NÁDRAŽÍ – V současné době
Brno trápí nejvíc problémy
s dopravou. Proto je nutné
rozšířit kapacitu nádraží no-
vou budovou. Současně je nut-
né rychle dobudovat na Žabo-
vřeské ulici kapacitní spojení
mezi Královopolskými tunely
a tunelem Pisáreckým.

VYLADĚNÝ STÁT
PRO VŠECHNY
GENERACE
Z rozhlasu do senátu.

Jaromír
Ostrý

VOLBY DO SENÁTUSenátní obvod Brno
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ANKETA KANDIDÁTŮ NA PRIM
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3) BYDLENÍ – Velký nedo-
statek vidíme v efektivním
hospodaření s obecními byty.
Pro nové rozvojové plány pro
výstavbu obytných celků je
nutné rychle dopracovat
uzemní plán. Další možností
je podpora družstevní výstav-
by bytů formou družstev.
4) Místo konzervace pod-

zemních garáží v centru měs-
ta pod budoucím Janáčko-
vým kulturním centrem by-
chom použili 60 milionů ko-
run na jejich zprovoznění.
Zbytek z této částky bychom
věnovali na zpracování stu-
die proveditelnosti například

Severojižního diametru a dal-
ších staveb.

Petr Vokřál (ANO)
1) ZACHOVAT – Systém re-

zidentního parkování zacho-
vat v historickém centruměs-
ta a na městských částech ne-
chat, aby si rezidentní parko-
vání nastavily tak, aby vyho-
vovalo místním podmínkám.
2) BEZ JEDNÉ PRIORITY –

Prioritami jsou všechny zmí-
něné stavby, jejich příprava
a případná výstavba poběží
paralelně. V následujících
čtyřech letech je nereálné,
aby vzniklo nové nádraží.

3) DOPRAVA – Největším
problémem je doprava, hned
za ní nedostatek bytů. Dlou-
hou dobu se tady nic neděla-
lo, doháníme resty zminulos-
ti.
4) Kdybych dostal stomilio-

nů korun na to, abych udělal
radost Brňákům, nechal
bych, aby si o těch sto milio-
nech rozhodli sami.

Andréa Komárková
(Nezávislí kandidáti
pro město Brno)
1. ZRUŠIT – Vytahování pe-

něz z kapes lidí, aniž by získa-
li jistotu, že zaparkují. Nejen
ti, kteří potřebují pomoc dru-
hé osoby,mají ztíženou situa-
ci – ten, kdo nebydlí v dané
zóně, tam nezaparkuje. Par-
koviště u nemocnic jednorá-
zový poplatek, ne každou ho-
dinu. Chybí parkovací domy
a parkoviště. Je zde velký
prostor pro korupci a neodů-
vodněné výjimky.
2) VÝSTAVBA VLAKOVÉHO

NÁDRAŽÍ – Důležité jsou
všechny projekty. Hlavní ná-
draží už je schváleno. Nejdů-
ležitějším úkolem je zajistit
jeho provázanost s MHD a za-

jistit tak dobrou dostupnost
nádraží nejen pro Brňáky, ale
pro ty, kteří do Brna jezdí za
prací. Samostatnou otázkou
k řešení bude i nedomyšlená
nákladní vlaková doprava.

3) BYDLENÍ – Přáli bychom
si nárůst, ročně minimálně
3000 bytů. Prioritou jsou
mladé rodiny, zdravotně posti-
žení, děti, samoživitelé, sociál-
ně slabí, důchodci. Jsou potře-
ba LDN, domovy důchodců
typu Domova ve Starém Lís-
kovci, domy s pečovatelskou
službou, ubytovny pro svobod-
né a bezdomovce typu kapslo-
vý neboli buňkový hotel.

4) Nechala bych zakoupit
několik elektrických invalid-
ních vozíků, mobilů, pra-
ček, ledniček nebo na dopra-
vu, zlepšení služeb obědů
pro zdravotně postižené
a důchodce v domácí péči,
samoživitele a pomoc pro
mladé začínající rodiny. Je
potřeba zajistit sociální,
zdravotní a právní systém
přímodo domu v případě na-
léhavosti.

RADEK
BABIČKA
dopisy@metro.cz

Pohodová zima
s naším servisem

renault.czRenault doporučuje

RENAULT SERVIS. Stále v pohybu. Stále plni života.
Nabídka platí do 31. prosince 2018 nebo do vyprodání zásob u participujících partnerů Renault.
Obrázky jsou pouze ilustrativní. Více informací v autorizovaných servisech Renault.

KUPVÍCE, ZÍSKEJ VÍCE
Výhodná nabídka kompletních kol, pneumatik a hliníkových disků za atraktivní ceny

Auto Pokorný, s.r.o., koncesionář Renault a Dacia,
Okružní 25a, 638 00 Brno, tel.: 532 194 011-012, 014, e-mail: info@renaultbrno.cz

www.renaultbrno.cz

Jak jsme vybírali

K vyplnění ankety jsme
oslovili lídry kandidátek,
které mají podle průzkumu
společností Kantar TNS
a Median pro Českou televizi
ze začátku září volební
potenciál vyšší než 10 %.
V Brně se jedná o 11 stran.

● Odpovědi dalších lídrů
najdete v předchozím
vydání speciálu Brno XXL.
Vyšel 26. 9. a je dostupný
on-line na www.e.metro.cz.

inzerce

ÁTORA BRNA: POKRAČOVÁNÍ

Za Lužánky se o ví-
kendu 20. a 21. říj-
na sjedou ženské
týmy z pěti evrop-
ských zemí.
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Brno je poslední
dobou označová-
no jako město
kaváren.

V těchto dnech by to mělo
být znát víc než kdy jindy.
Právě totiž probíhá Týden
kávy a kavárníci lákají kromě
šálků plných voňavého kofei-
nu i na zákusky, tvůrčí dílny,
přednášky a kulturní akce.
Původně brněnská akce se

během osmi let rozšířila i do
dalšíchměst, přesto v jihomo-
ravské metropoli zůstává
doma. V Brně se Týdne kávy
účastní přibližně padesát ka-
váren, což je stejný počet
jako ve zbytku republiky.
„Mezi stálice festivalu patří
například Mezzanine Café
v Údolní ulici. I letos kavárna
pořádá řadu zajímavých akcí,
mimo jiné se tu v sobotu před-
staví liberecká pražírna Nord-
beans,“ říká mluvčí festivalu
Lubomír Černý.
Café Localité v Jánské ulici

si pro zákazníky připravilo
akci Bezedný šálek, při níž si
návštěvníci zítra a pozítří bu-
dou moci za padesátikorunu
dopřát libovolné množství
kávy. Kafec Brněnský v Orlí zí-
tra uspořádá senzorický
workshop zaměřený na roz-
poznání chutí kávy a její kva-
lity. Účastníci mimo jiné zjis-
tí, jak velký rozdíl jemezi šál-
kem se stoprocentní výběro-
vou kávou a šálkem, do které-
ho se přimíchá třeba jen pět
procent kávy horší kvality.
Penerini Coffee na Palacké-

ho třídě láká na barevnou
kávu. Naváže totiž na svoji
akci k letnímu Rainbow

Runu a celý zítřek bude při-
pravovat barevná cappucci-
na.
„Do festivalu se zapojila

i pouliční síť Kofi Kofi. Ta do-
káže zajistit vysokou kvalitu

kávy i přes složité podmínky.
Káva totiž potřebuje stálost,
což při proměnlivosti počasí
není vůbec snadné. Provozo-
vatelům těchto už ikonic-
kých vozíků s kávou se to

však daří, a za to zaslouží ob-
div,“ říká Černý.
Speciální kávové menu

celý týden nabízí také Park
Lane Café u lužáneckého par-
ku. Příznivci kávových chutí

si zde mohou dopřát jehněčí
maso na kávě, zapít je kávo-
vým pivem a pak si jako de-
zert objednat kávovou pěnu
s višněmi a k tomu třeba Ape-
rol espresso. RADEK BABIČKA

Město ve znamení kávy ALICE KORDÍKOVÁ

Káva vnímaná všemi smysly ARCHIV

Tradiční překapávaná káva ARCHIV

Týden kávy je v plném proudu,
ochutnat můžete i kávové pivo

inzerce
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Festival Ekofilm
od 11. do 13. října
představí na tři
desítky filmů s te-
matikou životního
prostředí.

Ústředním tématem 44. roč-
níku Ekofilmu bude voda
v krajině. Přehlídka soutěž-
ních filmů proběhne v kině
Scala a v Otevřené zahradě.
Festivalový prolog obstará
10. října koncert kapely
Mydy Rabycad na Morav-
ském náměstí.

„Prší málo a ubývá i sněhu,
hladina spodní vody je mnoh-
dy na minimu. Filmy z celého
světa vybrané k tomuto pro-
blému ukazují, jakou zásluhu
na tom má člověk a co může-
me dělat pro to, aby se voda
do krajiny vrátila a zůstala
tam v potřebném množství,“
zve na festival jeho prezident
Ladislav Miko. Do soutěže se
přihlásilo přes 2200 filmů.

Z nich komise vybrala pěta-
dvacet, které budou soutěžit
ve třech kategoriích. Kromě
hlavní ceny udělí porota oce-
nění v kategoriích Krásy příro-
dy, Středoevropský film
a Krátký film.

„Festivalové projekce jsou
jedinečnou příležitostí vidět
to nejzajímavější ze současné
české filmařiny v tématu ži-
votního prostředí i zahranič-

ní snímky, které se do české
distribuce běžně nedostáva-
jí,“ říká vedoucí dramaturg
festivalu Petr Horák.

Tématu vody bude věnová-
na i doprovodná část. V ní se
představí několik nesoutěž-
ních filmů, součástí budou
i diskuse s předními environ-
mentalisty v Otevřené zahra-

dě a besedy s českými i zahra-
ničními odborníky v prosto-
rách Masarykovy univerzity.
Program doplní přehlídka
technologických trendů a za-
jímavostí v areálu EkoExpo
na náměstí Svobody. Pořada-
telé připravují také procház-
ku, při níž dokážou, že se
také v tuto roční dobu a v cen-

tru velkého města dají najít
volně rostoucí druhy rostlin
pro léčivé účely i k jídlu. Po
vycházce bude následovat
ochutnávka léčivých čajů a jí-
del z jedlých rostlin.

RADEK
BABIČKA
dopisy@metro.cz

Jihomoravský filmový fond
dostane od Jihomoravského
kraje pět milionů korun,
tedy stejně jako loni. Schváli-
lo to zastupitelstvo. Mluvčí
kraje Monika Brindzáková
řekla, že peníze poslouží na
produkci příští rok. Stejnou
částku dá i Brno. Primátorův
náměstek Matěj Hollan do-
dal, že částka bude vyčleněná
v rozpočtu roku 2019. Fond
vznikl loni, má zvýšit atrakti-
vitu Brna a kraje pro filmo-
vou a televizní tvorbu. Letos
podpořil první díla.
Kraj i Brno daly do fondu

každý po pěti milionech už
loni s jeho zřízením a stejnou
částku bude mít fond od kra-
je a města v příštím roce. „Je-
den milion je určený na krytí
nákladů spojených s provo-
zem fondu. Zbytek ve výši de-
větmilionů je určený na dota-
ce,“ uvedla Brindzáková.
Letos fond vyhlásil výzvu

na podporu vzniku hraných
a animovaných nebo doku-
mentárních děl. Bylo v ní
8,5 milionu korun. Zbývající-
ho půl milionu vyčlenil na
podporu scénářů. ČTK

Ekofilm a přehlídka EkoExpo na náměstí Svobody ARCHIV

Filmy upozorní hlavně
na problémy s vodou

Těší nás, že slýcháme, jak šlo Brno nahoru.
Jak ožil střed města, jak se tu dobře studuje.
Naším cílem je však udělat město dobré pro
každého. Pro všechny generace. V příštích letech
se zaměříme na život střední a starší generace.

MĚSTO PRO
VŠECHNY
GENERACE
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brnojede.cz

Petr
Vokřál

Karin
Karasová

inzerce

Filmový fond.
Opět 5 milionů

Podpora

Získal ji například film
Nabarvené ptáče v režii
Václava Marhoula, v němž
se objeví bývalá věznice
v brněnské ulici Cejl, Modelář
od režiséra Petra Zelenky
nebo Poslední aristokratka
od Jiřího Vejdělka.

● V pohádce Hodinářův učeň
režisérky Jitky Rudolfové se
zase ukáže zámek Uherčice,
město Mikulov či Pavlovské
vrchy.
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Expozice je
přístupná až
do 18. listopadu.

Průřez celoživotním dílem
osobitého výtvarníka Jana
Steklíka vystavuje brněnský
Dům umění. Steklík zemřel
loni v listopadu, letos v červ-
nu by oslavil 80. narozeniny.
„Za života měl stovky vý-

stav, ale spíše menších. Ny-
nější výstava v Domě umění
tedy supluje retrospektivu,“
řekl jeden z kurátorů, Jozef
Cseres.
Po Steklíkovi zůstala roz-

sáhlá, avšak neuspořádaná
pozůstalost. „Jsou to tisíce lis-
tů, většinou kreseb. Jan Stek-
lík byl známý tím, že nedato-
val, některé cykly tvořil kon-
tinuálně mnoho let,“ popsal
Cseres, který se podílí na
zpracování pozůstalosti.
Výstava představuje Steklí-

ka jako bytostného kreslíře,
který s kresbou celý život ex-
perimentoval a propojoval ji
s jinými formami vyjádření.
V expozici jsou ilustrace,
kreslený humor, vystřihován-
ky či zamalovánky a opalo-

vánky, koláže, stejně jako
kresebné hrátky s notovým
partiturami a krejčovskými
střihy.
„Výstava ukazuje také hle-

dání uměleckého výrazu au-
tora na přelomu 50. a 60. let,
kdy vstřebával dobové vlivy,“
popsala ředitelka Domu umě-
ní Terezie Petišková.
Steklík, který působil v Pra-

ze, Brně a rodném Ústí nad
Orlicí, patří k zakladatelům
Křižovnické školy čistého hu-
moru bez vtipu. Věnoval se
také konceptuálnímu umění,
akcím a happeningům, které
v expozici přibližuje fotogra-
fická dokumentace.
„Steklíkovo dílo se vyznačo-

valo specifickým humorem
v absurdní rovině, která dodá-
vala jeho tvorbě schopnost
komunikovat se širokýmpub-
likem, i nadhled nad sklo-
nem k ideologičnosti moder-
ní kultury. Toto svémimořád-
né nadání uplatnil zejména
ve spolupráci s časopisy Host
do domu, Věda a život nebo
Veronica,“ uvedla Petišková.
„Steklíkovo dílo připome-

ne ještě sympoziumpřipravo-
vané na závěr výstavy. V plá-
nu je také knižní monogra-
fie,“ řekl Cseres. ČTK

Brněnský dopravní podnik se
po několika letech rozhodl,
že opraví památkově chráně-
nou loď Dallas, která stojí od-
stavená v přístavišti na pře-
hradě. Ideálně by měla být
znovu v provozu v roce 2020.
„Podnik již zahájil výběro-

vé řízení. Prácemají stát zhru-
ba 15milionů korun, které se
nyní firma snaží sehnat z ná-
rodních dotací či z norských
fondů,“ řekl generální ředitel
Miloš Havránek.
Loď Dallas postavili svépo-

mocí zaměstnanci dopravní-
ho podniku v roce 1955. Do
roku 1992 jezdila pod jmé-
nem Moskva, odstavena byla
v roce 2011. Unikátní je
v tom, že mámotor z tramva-
je. Všechny lodě, které kdy
dopravní podnik na přehradě
provozoval, měly a mají elek-
tromotory.
Dosud dopravní podnik dě-

lal na lodi jen nejnutnější
údržbu a přemýšlel, co s ní.
Vzhledem k povinnostem,
které vyplývají z památkové
ochrany, o prohlášení za pa-
mátku nestál. „Když se stala
památkou, nikdo nechtěl dát
peníze na její opravu, tak teď

zkoušíme podruhé oslovitmi-
nisterstvo kultury, variantou
jsou i norské fondy. Evropské
fondy žádnou možnost nena-
bízejí,“ řekl Havránek. Čás-
tečně by mohl přispět také
kraj či město.
Vedení podniku se pro

opravu rozhodlo i proto, že
primátor Petr Vokřál (ANO)
přišel s nápadem, že by moh-
la loď znovu začít plout právě
v roce 2020, kdy by mohl být
na přehradě olympijský park
podobný tomu, jako byl letos
na výstavišti při zimních
hrách.
Dallas by se měl po opravě

zařadit mezi historická vozi-
dla, která podnik v posled-
ních letech renovoval. Jde na-
příklad o tramvaje T2, T3 či
K2. Pracuje i na trolejbusu
15Tr či autobusu Karosa řady
700. Loď Dallas dostane ně-
které nové prvky, při pohle-
du zvenčí bude však stejná
jako nyní a zachovaný zůsta-
ne i motor. V současnosti má
podnik šest moderních výlet-
ních lodí, jež jezdí po přehra-
dě od jara do podzimu. Dallas
bude sloužit komerčním
a příležitostným jízdám. ČTK

Jan Steklík celý život s kresbou experimentoval. ČTK

Památkově chráněná loď Dallas, dříve Moskva MAFRA

Dallas. Podnik opraví historickou loď

Výstava připomíná celoživotní
dílo výtvarníka Jana Steklíka

Dvě stě běžných
špejlí, provázek,
lepidlo, izolepa
a kus kartonu.



Rozhodně po nocích nemoni-
torujeme dění nad Brnem anebo
neděláme astrologické předpovědi
pro pana primátora. Tedy, máme
speciální kamery, co číhají na svě-
telné jevy, a samozřejmě jsme
schopni říci, co se může ve vesmí-
ru odehrát, ale náš hlavní úkol lze
shrnout do tří slov: fascinace, inspi-
race a motivace. Snažíme se uká-
zat, jak úžasný je svět kolem nás.
Každému musí být také zřejmé, že
jen a pouze díky práci vědců, jejich
kritickému způsobu myšlení, kdy
nejsou důležité pojmy či dojmy, ale
důsledně a nezávisle ověřovatel-
ná fakta, žijeme tak pohodlně. No
a zvídavější návštěvníky doufám,
přivádíme k zájmu o vědu.

Nové 3D planetárium, to jsou

samé technické superlativy…
To ano. Ale technika není vše.

Podstatné je, že spolu s ním při-
chází premiéry nových pořadů. Vy-
pracovali jsme se přitom do pozice,
kdy si můžeme vybrat téměř jaké-
koli představení od kteréhokoli pro-
ducenta ze světa, a samozřejmě
vybíráme jen to nejlepší… A ne-
zapomínáme ani na vlastní tvorbu,

rozpracováno máme hned několik
filmů, na které se můžete těšit již
v příštím roce.

Stejně je vesmír báječným mís-
tem pro život!

Přesně tak. Víte například, že
v souhvězdí Orla je oblak plynu
s takovým obsahem alkoholu, že by
se z něj namíchalo 400 septilionů
drinků (1 a za ní 24 nul). Bohužel
je 10 000 světelných roků daleko.
Anebo, že dvanáct kosmonautů,
kteří před půlstoletím pobývali ně-
kolik desítek hodin na Měsíci se
shodlo, voní jako ve sklepě usklad-
něné brambory?

Je těžké získat pro město Brno
největší 3D planetárium ve střed-
ní Evropě?

Jednoduché to samozřejmě není.
Od myšlenky po realizaci uplynuly
skoro dva roky. Jenom nápad totiž
nestačí, musely se sehnat finanční
prostředky, zorganizovat meziná-
rodní soutěž a ve finále zkoordino-
vat celou řadu dodavatelů, aby vše
klaplo na den přesně.

Nicméně nezní to nijak složi-
tě…

Měla byste vidět, jak to u nás
na Kraví hoře vypadalo v posled-
ních dnech… Kolegové a kolegyně
si se mnou a mými výlevy nervozity
hodně užili…
Jaké je vlastně hlavní poslání

brněnské hvězdárny?

Velitel stroje na zázraky, Jiří Dušek,
povídá o novém digitáriu
Prokličkujete-li rozkopanou ulicí Údolní, anebo poho-
dlně přijedete z opačné strany města, najdete na Kraví
hoře čerstvě otevřené 3D planetárium. Vesmír – ten vněj-
ší, ale i vnitřní – nebyl v Brně nikdy blíže a více na dotek.

Sledujte dění na Hvězdárně a pla-
netáriu Brno. Zaregistrujete-li zdar-
ma zpravodaj na www.hvezdarna.
cz/zpravodaj, tak můžete v průběhu
října vyhrát vstupenky do 3D digi-
tária, sběratelskou figurku kosmo-
nauta a knížku o dějinách brněnské
astronomie.



Přemýšleli jste někdy o tom,
z čeho jste stvořeni? Vydej-
te se to zjistit! Všechny ato-
my, od železa v naší krvi, přes
vápník v našich kostech, až
po kyslík, který dýcháme, po-
chází ze vzdálených svítících
bodů na nebi. V atomech lid-
ských těl je totiž uchována celá
historie vesmíru.

V novém pořadu Hvězdný
cirkus poletíte
do minulosti, až
do doby před
vznikem naší
Země, předtím,
než se rozzářily

první hvězdy, až na úplný počá-
tek našeho času. Prožijete velký
třesk, první mikrosekundy, kdy
měl vesmír podobu husté polév-
ky subatomárních částic, i oka-
mžiky v nichž se energie měnila
v základní stavební kameny sou-
časného světa: elektrony, protony
a neutrony.

Představení jedinečného cir-
kusu se v brněnském digitálním
šapitó opakují ve středu, pátek,
sobotu a neděli v 18.00. Vhodné
od 10 let. Promítá se v 3D (ste-
reoskopické) i 2D (klasické) verzi
v sále digitária Hvězdárny a pla-
netária Brno.

Vydejte se
do šapitó

hvězdného
cirkusu

Chcete vědět víc?
Klikněte na

www.hvezdarna.cz



o Albertu Einsteinovi i jeho odváž-
ných teoriích. ALBYX3 vezme mla-
dého kouzelníka na magickou ces-
tu vesmírem a časem, během které
nejen odkryjí tajemství gravitace,
ale také se dozvědí něco o přátel-
ství a představivosti.
Za tajemstvím prostoru a času

se Hvězdárna a planetárium Brno
vydává vždy o víkendu. Promítá se
v 3D (stereoskopické) i 2D (klasic-
ké) verzi v sále digitária. Vhodné
od 8 let.

Tak se jmenuje nové před-
stavení Hvězdárny a planetária
Brno. Dvanáctiletý učeň kou-
zelnické školy Felix se mnohem
více zajímá o tajemství vesmíru
než o magická kouzla. Fascinují
ho zákony přírody.

Proto se také jednou dostane
do muzea Alberta Einsteina, kde
se setká s ALBYX3. Tedy malým,
chytrým, ale spíše nepředvída-
telným robotem, který ví všechno

Tajemství
gravitace

Chcete vědět víc?
Klikněte na
www.hvezdarna.cz



• Lidské oči jsou schopny
zaznamenat pouze 1,5 pro-
centa z celého elektromag-
netického spektra, ve kterém
září všechna tělesa ve vesmí-
ru.

• Atomy v našem těle jsou
z 99,9999999999 procent
pouhým prázdným prosto-
rem. Kdyby se atomové jádro
zvětšilo na velikost hrášku,
který bychom umístili dopro-
střed fotbalového stadionu,
elektrony by létaly někde na
tribunách. To, co vidíme, je
jen prázdnota. A přesto ji vní-
máme jako hmotu.

• Kosmonauti ve skafan-
drech nosí nehořlavé pleny. A
když je něco svědí, mají k dis-
pozici různá škrabátka. Cena
za kosmický oblek dosahuje
asi 200 milionů korun.

• Pozorovaný vesmír – ob-
last, odkud k Zemi mělo svět-

lo čas doputovat od vzniku
vesmíru, má průměr zhruba
90 miliard světelných roků.

• Na celé pozemské obloze
můžeme bez dalekohledu po-
zorovat asi pět tisíc hvězd (na
brněnské jen pět set nejjas-
nějších). V celém viditelném
vesmíru jich ale bude zhruba
1 000 000 000 000 000 000
000.

• Nejjasnější „hvězdy“
na obloze nejsou skutečné
hvězdy, ale planety – Venuše,
Mars, Jupiter nebo Saturn. A
někdy je překonají i umělé
družice, třeba Mezinárodní
kosmická stanice.

• Průměrný dospělý člověk
se skládá ze 100 bilionů bu-
něk a 1 500 bilionů mikrobů.
Jen 10 procent „nás“ je tedy
skutečně „nás“. Jsme Petri-
ho miskami, které si nazuly
boty...

Víte, že…

Chcete vědět víc? Klikněte na www.hvezdarna.cz
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Dvě stě běžných
špejlí, provázek,
lepidlo, izolepa
a kus kartonu.

Tak vypadá kompletní se-
znam materiálu, který měli
k dispozici žáci brněnské sta-
vební průmyslovky při soutě-
ži ve stavbě mostů ze špejlí.
Střední průmyslová škola

stavební Brno po dva dny ově-
řovala znalosti a dovednosti
žáků 3. a 4. ročníků originál-
ním, ale již tradičním způso-
bem.
Mezi dvěma lavicemi vzdá-

lenými od sebe přesně 75 cen-
timetrů se vystřídalo několik
desítek mostů ze špejlí, které
soutěžní týmy vytvořily bě-
hem dopoledne. Na svůj
most mladí konstruktéři ná-
sledně zavěsili barel a začala
nejnapínavější část celé sou-
těže – zatěžování vodou. Sou-
těžící se zároveň musí snažit
vyrobit most co nejlehčí, pro-
tože o vítězi rozhoduje, koli-
kanásobek své váhy most
unese. Vítěznýmost týmu Ko-
cůři, jehož členy byli Miro-
slav Klein, Jakub Michal,
Lukáš Mikeš a Martin Šmer-
da, vážil pouhých 128 gramů
a unesl 22 kilogramů, tedy
172násobek své váhy. „Most
byl vyrobený promyšleně, se
statickým citem, takže byl
pevný a tuhý. Pro tažené části
použili stavitelé místo špejlí
pevnější provázky,“ říká uči-
tel odborných předmětů a or-
ganizátor soutěže Jan Hobža.
Méně úspěšní žáci podle něj
často podcenili například pev-
né provedení spojů špejlí či
ztužení určitých částí kon-
strukce. „Některé mosty
měly navíc nepřesný či ne-
vhodný tvar, což byl další dů-
vod k tomu, aby se snadno
zkroutily nebo prohnuly,“ do-
dává. RADEK BABIČKA

Chvíle napětí

Klání proběhlo ve Střední průmyslové škole stavební Brno.

Méně úspěšní žáci podcenili například pevné provedení spojů špejlí. 4x RADEK BABIČKA

Vítězný most týmu Kocůři JAN HOBŽA

Vyvažování špejlového mostu

Vydává MAFRA, a. s., se sídlem Praha 5, Karla Engliše 519/11, PSČ: 150 00, IČ: 45313351. Tel.: 225 065 111. E-mail: dopisy@metro.cz; web: www.metro.cz.
Redakce: Petr Holeček - šéfredaktor; ŠimonMerta - zástupce šéfredaktora. Tištěný náklad ověřuje ABC ČR, člen IF ABC.
Obchodní oddělení, e-mail: sales@metro.cz, inzerce@metro.cz, Brno, tel.: 516 202 521. Tisk: mafraprint – Praha a Olomouc • Evidenční číslo MK ČR E 16400, ISSN 1211 - 7811.
Distribuci zajišťuje Česká pošta, s. p. Vychází denně v pracovních dnech. ©MAFRA, a. s., 2017 nebo uvedení dodavatelé obsahu. Jakékoli užití a šíření částí nebo celku obsahu deníkuMETRO
(včetně jejich překladu) bez písemného svolení vydavatele je zakázáno. Vydavatelství MAFRA, a. s., je členem koncernu AGROFERT.

Unikátní most z dřevěných
špejlí unesl 22 kilogramů
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Alfons Mucha na doživotí. Zájemci si dali jeho dílo vytetovat na svá těla
Suvenýr na celý život si v pondělí v expozici na brněnském výstavišti pořídili dva obdivovatelé díla Alfonse Muchy. Přímo na výstavě, která představuje
monumentální plátna Slovanské epopeje i slavné plakáty, si nechali vytetovat muchovské motivy. Secesní malíř a rodák z Ivančic na Brněnsku, od jehož
smrti uplyne příští rok 80 let, zůstává pro tatéry dosud živou inspirací. Spoluorganizátor akce Marek Menšík uvedl, že jde o unikátní událost, která se těž-
ko bude opakovat. Jejím cílem bylo propagovat výstavu Alfons Mucha: Dva světy a současně i říjnový festival Tattoo Grand Prix, jenž se uskuteční také
na výstavišti. Pořadatelé zároveň chtěli propojit dva umělecké světy a bourat zaběhnuté představy o tom, co je a není tetování a kdo ho nosí. Tetování je
podle organizátorů svébytná umělecká disciplína, která čerpá inspiraci v mnoha uměleckých směrech a v dílech různorodých umělců. Tatérka Katie z br-
něnského studia Revolt.ink Tattoo Atelier vytvářela na ruce modelky klasický muchovský motiv. Na nohou dalšího modela pracovali znojemský tatér Voj-
ta Kršňák a brněnský tvůrce vystupující jako Ondra Prales. Zvolili takzvaný neotradiční styl, který se kromě jiného inspiruje Muchovou plakátovou tvor-
bou, jeho rostlinnými motivy i zobrazením žen. Projevuje se i v originální tvorbě obou tatérů, uvedl Miroslav Přidal, majitel studia Revolt.ink Tattoo Ate-
lier. Výstava Alfons Mucha: Dva světy potrvá do konce roku. Od 25. května, kdy byla zahájena, ji dosud vidělo přes 40 tisíc návštěvníků. Festival Tattoo
Grand Prix se letos uskuteční 20. a 21. října v pavilonu A1. ČTK

Lidi ze zahrádek a chat v br-
něnské čtvrti Obřany tyrani-
zuje parta narkomanů, kteří
se zabydleli na některých po-
zemcích. Chatařům vadí ne-
pořádek, hluk a potýkají se
také s výhrůžkami. Došlo i na
střelbu. Policie je zatím na
problémy krátká. „Už neví-
me, co máme dělat, voláme
strážníky, českou i cizinec-
kou policii, ale neustále se to
zhoršuje. Těch lidí je čím dál
víc, hlavněmladých,“ líčí oby-
vatelka jedné z chat, která ne-
chce kvůli bezpečnosti zveřej-
nit jméno, ale redakce ho
zná. Podobně reagovali další
majitelé pozemků, které
MF DNES oslovila. „V noci za-
bedňuji okna, aby nás neděsil
řev a sprosté nadávky, které
se sem nesou z parcel okolo.
Ve vzduchu jsou cítit chemi-
kálie. Zařídila jsem si home

office, abychmohla hlídat ba-
rák. Jsme totiž jedni z mála,
které ještě nevykradli,“ popi-
suje dále žena. Podle ní se
v místě množí i černé sklád-
ky. „Na příjezdovou cestu na-
házeli dvacet pytlů. Hlásili
jsme to na radnici a rok trva-
lo, než to uklidili,“ doplnila.
Místní několikrát volali poli-
cii. Ta může dělat jen to, že
bude místo více kontrolovat.
Stálé hlídky ale nejsou v si-
lách ani městské, ani státní
policie. Nedávnou střelbu
v jedné z chatek vyšetřuje
státní policie. Někteří obyva-
telé osady zvažují, že si poří-
dí zbrojní pas a zřídí dom-
obranu. Jiní ale rezignovali.
„Odstěhoval jsem všechny
věci, které mají nějakou
cenu,“ říká muž, který má na
místě zahradu s chatou už od
roku 1985. iDNES.cz

Nová atrakce
vznikne na
východě Brna.

Objekt s plaveckým bazénem
i wellness by měl být hotov
v roce 2021, napsal předseda
představenstva firmy Marek
Vinter. Brno dá investorovi
kvůli bazénu buď jednorázo-
vou podporu, nebo mu bude
přidělovat ročně dotace na
provoz bazénu.
Vodní svět by měl být v Še-

dově ulici. Měl by mít plavec-
ký bazén, venkovní termální
bazény, wellness a parkovací

dům, vyjmenoval Vintr.
Podle něj je předběžný rozpo-
čet 200 až 250milionů s před-
pokládaným dokončením
v roce 2021. Parkoviště má
mít 140 parkovacích stání.
Město výstavbu vodního

světa vítá a chce podpořit pro-
voz bazénu, který by měl mít
25 metrů. „Je zájem města
podpořit investora buď jedno-
rázově 20 miliony korun na
investici, nebo potomprovoz-
ně po dobu několika let dvou-
milionovou dotací na kom-
penzaci ztráty související
s provozem bazénu,“ uvedl
primátorův náměstek Petr
Hladík (KDU-ČSL). Dodal, že
město chce bazén využívat

pro sportování a plavání dětí.
Brno v posledních letech plá-
novalo investice do bazénů.
Například u Městského pla-
veckého stadionu Lužánky
chce vybudovat wellness
a také pětadvacetimetrový ba-
zén, nyní tam je bazén dlou-
hý 50 metrů. Dále chce zatep-
lit bazén na Ponávce. Peníze
hodlá dát i na rekonstrukce
školních bazénů ZŠ aMŠ Past-
viny a v ZŠ Arménská.

V Brně je jediný akvapark,
v Kohoutovicích. Velký sau-
nový svět nabízí resort Infinit
Maximus. Za rekreací mohou
lidé zajít také do menších
saun, například v Lázních Ra-
šínova. ČTK

Narkomani. Řádí
na kraji Brna.
Chataři mají strach

Vodní svět bude
stát do tří let.
Za 250milionů



S podzimem zábava nekončí.
V Aqualandu Moravia si užijete horké bazény,
víkendové animace, ale i výhodné vstupné a dopravu

K pořádnému létu patří koupání, zába-
va a odpočinek u bazénu. Díkkíkyykky Aqualandu
Moravia si tyto věci ale nemusíte odpírat
ani na podzim. I v chladnějších teplotách si
užijete pobyt ve venkovních bazénech s ter-
mmáállnníí vvooddoouu aa vvýývvýhhlleeddeemm nnaa PPáállaavvuu. ZZáábbaavvuu
pak zajistí pravidelné animační programy
s každý měsíc se obměňující tematikou.
Seniory a studenty zase potěší možnost výv -
hodného nákupu vstupenek v rámci Happy
Days, všechny věkové kategorie pak ocení
víkí endovou linku Aquabusu z Brna.
Zatímco v létě hledala většina z nás co nej-

více možností, jak se zchladit, na podzim je
žádoucí spíše tělo prohřát. Pobytu venku
a výhledu na malebnou Pálavu se ale přesto
nemusíte vzdávat. Venkovní bazény s hor-
kou termální vodou Romulus a Remus, které
v Aqualandu Moravia najdete, totiž nabízejí ne-
jen vodu o teplotě 37 °C s blahodárnými účinky
na zdraví, ale i výhled na okolí. Krásné barvy
podzimu i tolik potřebný odpočinek si tak mů-
žete dopřát najednou a za každého počasí.
Relax a uvolnění si užijete také ve well-

ness centru Forum Romanum, kde najdete
24 saun a procedur různého druhu. Wellness
centrum prošlo přes léto rekonstrukcí a oče-
kává návštěvníky ve zcela novém kabátě, je-
muž nechybí živá zeleň a přírodní materiály.
Po celý rok probíhají vždy ve středu, v pátek
a o víkendech saunové ceremoniály v podání
zkušených saunérů. Saunování si ve wellness
mohou díky pravidelným nedělním akcím vy-
zkoušet i děti. Samostatnou kapitolou jsou pak

INZERCE

saunové noci plné neobyčejných zážitků. První
z nich se uskuteční 20. října a hosté se mohou
těšit nejen na domácí saunové mistry z Aqua-
landu, ale i na hosty ze Slovenska a Rakouska.
V Aqualandu Moravia si však v podzimních

mměěssííccíícchh ppřřiijjddoouu nnaa ssvvéé ii mmiilloovvnnííccii zzáábbaavvyy
a soutěží. Každý víkend i v průběhu celých
podzimních prázdnin jsou připraveny animač-

ní programy, těšit se můžete i na zábavné osla-
vy Halloweenu nebo program na prodloužené
víkendy.
Po letní pauze se navíc vracejí i oblíbené Ha-

ppy days. Díky nim mohou studenti a osoby
starší 60 let každý týden pořídit výhodnější

vstupné. Osoby starší 60 let si zvýhodněné
vstupné do Aqualandu Moravia mohou poří-
dit každé pondělí, studentům pak patří středy.
V tyto dny získají studenti i senioři při nákupu
na pokladně celodenní vstupenku do Aqualan-
dduu zzaa sskkvvěěllýýcchh 229999 kkoorruunn nnaa oossoobbuu. VVssttuuppeennkkaa
zahrnující 150minutový vstup dowellness zóny
Forum Romanum je pak vyjde na 399 korun.

Vychytávkou, kterou lze naopak vyu-
žít i po letní sezoně, je oblíbený Aquabus.
I na podzim tak budete mít možnost svézt
se z Brna až před brány aquaparku pohodl-
ně a bez zbytečného zastavování. Podzimní
aquabusová linka č. 105 je k dispozici vždy
o víkendu a staví opět na autobusovém ná-
draží Zvonařka i na zastávce Ústřední hřbitov.
Do Aqualandu i zpět se tak o víkendu dostane-
te pohodlně zhruba každé dvě hodiny. Za vyu-
žití linky vás navíc čekají další výhody v podo-
bě slevy na vstupném při nákupu na pokladně,
a to ve výši 10% dle typu jízdenky a tarifu.
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Za Lužánky se o ví-
kendu 20. a 21. říj-
na sjedou ženské
týmy z pěti evrop-
ských zemí.

Brněnský lakrosový klub Ra-
vens (v překladu Vrány) byl
založen před třemi lety a mo-
mentálně je jedinýmnaMora-
vě. Zatímcomuži už se poma-
lu prosazují do různých tur-
najů v Česku i zahraničí,
ženy začaly pod vedením
Soni Parke trénovat až letos
v dubnu. Mužský tým již má
dvacet hráčů, ženský zhruba
polovinu.
„Letos v srpnu se celý žen-

ský tým byl inspirovat na la-
krosovém kempu s pražským
klubem SIS Flamingo. Jejich
hráčky nás přijaly mezi sebe
a my celý týden čerpaly mno-
ho zkušeností od klubu, kte-
rý dlouhodobě funguje a má
týmy v různých věkových ka-

tegoriích,“ pochvaluje si
Soňa Parke.

Brno už hostilo finále Ná-
rodní fieldlakrosové ligy
mužů, nyní ho čeká velký žen-
ský turnaj. Ten začne v sobo-
tu 20. října od 9 hodin. Zápasy
týmů z pěti středoevropských
zemí zpestří doprovodný pro-
gram pro veřejnost včetně
soutěží. Turnaje, který potrvá
celý víkend, se zúčastní cekly
z Německa, Rakouska, Polska
a Maďarska. Český výběr

bude složený převážně z hrá-
ček pražských týmů a doplně-
ný děvčaty z Brna.

„Lakros je v České republi-
ce netradičním sportem. Má
hluboké kořeny u indiánů
v Severní Americe a největší
pole působnosti má na ame-
rických univerzitách,“ říká
Parke a doplňuje: „Baví mě
na něm živelnost a odlišnost
od jiných sportů tím, že je to
zápřah na fyzičku, ale také
na techniku, a jedno nejde
bez druhého. Člověk, který je
zručný, ale neuběhá to, je na-
hraný úplně stejně jako člo-
věk s dobrou fyzičkou, ale
špatnou technikou.“
Brněnské týmy se pomalu

rozrůstají a přivítají každé-
ho, kdo má zájem si lakros
zkusit (více v boxu). „Je to
skvělé sportovní vyžití pro ja-
kékoliv nadšence. Nehraje-
me do zničení, hrajeme, aby-
chom si to užili, což z nás
dělá klub, kde nehledíme na
to, kolik je zájemcům let, jen
na jejich motivaci. Chceme
růst a dělat to sami pro sebe
a pro lakros,“ dodává Parke.

Zastupitelstvo Brna schválilo
dvě dohody o spolupráci na
přípravě stavby cyklistického
oválu a na stavbě multifunk-
ční haly pro hokejovou Kome-
tu.
Velodrom má vzniknout

odhadem za 350 milionů ko-
run v lokalitě Komárov v čás-
ti Brno-jih. Halu vybuduje
mistrovská Kometa v místě
starého velodromu na výsta-
višti, stát by měla kolem
1,4 miliardy korun.
Jedno memorandum se

týká spolupráceměsta s TJ Fa-
vorit Brno na přípravě nové-
ho cyklistického oválu
v Hněvkovského ulici. Poblíž
je dnes baseballové hřiště,
venkovní posilovací stroje,
pumptracková dráha, teniso-
vé kurty, lezecká stěna a ne-
daleko je také přírodní bio-
top.
Město dalo na velodrom vy-

pracovat studii, koncem roku
by chtělo vypsat výběrové ří-

zení na zhotovitele. Stavba
by se měla uskutečnit v le-
tech 2019 až 2021. Nový ve-
lodrom bude plně zastřeše-
ný, s dřevěnou dráhou o dél-
ce 250 metrů, která odpovídá
parametrům světové cyklis-
tické federace UCI pro pořá-
dání mezinárodních soutěží.
Bude mít kapacitu 2500 divá-
ků, přičemž 2000 míst bude
pevných a 500 mobilních.
Cyklisté o novou dráhu usilo-
vali už dlouho.
Na místě starého velodro-

mu vznikne po jeho přesunu
multifunkční hala asi za
1,4 miliardy korun. Nabíd-
nout by měla dvanáct tisíc
míst. Zastupitelstvo schváli-
lo memorandum o spoluprá-
ci s krajem, výstavištěm i ho-
kejovou Kometou Group. Ko-
meta loni a letos získala v ho-
kejové extralize mistrovský
titul. Nyní hraje v DRFG aré-
ně, která má 7700 míst. Tato
kapacita někdy nestačí. ČTK

Soňa Parke s lakroskouBrněnský velodrom MAFRA

Ženy i muži trénují na stadionu Za Lužánkami. 2x ARCHIV

Odtah + doklad o likvidaci zdarma – ihned
výkupní cena dle hmotnosti vozidla

Volejte po - pá od 8.00 do 16.00 hodin – 724 731 959
nonstop – 731 566 786

EKOLOGICKÁ

LIKVIDACEVOZIDEL

PAVEL
URBAN
pavel.urban@metro.cz

Lakros proniká
i do Brna. Chystá
se velký turnaj

6 990,-

A++
6 kg

1000 ot./min

DOPRAVÍME

VYNESEME

ZAPOJÍME

www.chladservis.cz

odvoz starého
spotrebice ZDARMA
Křenová 19, Brno,
tel.: 543 255 555

Pračka
s horním plněním

v BRNĚ a okolí

Přijďte hrát lakros

Brněnské týmy trénují vždy
v úterý Za Lužánkami a ve
čtvrtek na sportovišti Hroch,
a to vždy od 17 hodin.

● Zítra proběhne náborový tré-
nink na sportovišti Hroch od
18.00. Kdokoliv může přijít,
podívat se nebo si lakros pří-
mo vyzkoušet. Nábor no-
vých hráčů a hráček probíhá
kontinuálně, stačí se předem
domluvit. Holky mohou při-
jít od 15 let, kluci od 18 let.

inzerce

Velodrom a hala.
Zastupitelé už
mají memoranda

Zprávy krátce

Opava s klokany
ještě v Brně
Zápas 11. kola fotbalové
Fortuna ligy mezi Opa-
vou a Bohemians 1905
se bude hrát po rozhod-
nutí Komise pro stadio-
ny a hrací plochy na sta-
dionu Srbská v Brně. Hra-
je se v neděli od 15 ho-
din. Stadion v Opavě ješ-
tě nebude připraven. MET
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